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aan ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

Pmd-zak  -  Koffiecapsules

Vanaf 1 januari 2023 mogen alle koffiecapsules in de blauwe zak. Dat is een goede zaak. 
Vandaag worden capsules soms teruggebracht naar de producent, maar het merendeel 
van de capsules wordt gewoon weggegooid. Zonde van de vele waardevolle materialen die 
in deze capsules zitten.

Fost Plus heeft na jaren van onderzoek nu een recyclagesysteem uitgewerkt, in 
samenwerking met Nespresso. Ook concurrenten sluiten zich erbij aan. De pmd-centra 
zullen worden aangepast om de capsules uit te sorteren (pmd: plastic flessen, 
metaalverpakkingen, drankkartons).

1. Betreft de nieuwe uitbreiding van de pmd-zak enkel een uitbreiding met 
koffiecapsules? Of zullen er nog andere zaken toegevoegd worden vanaf 1 januari?

2. Opent dit de weg naar andere aluminiumelementen die in de pmd-zak mogen?

3. Welke inschatting over het aantal in te zamelen caspsules werd gemaakt?

4. Wat zegt dit over de waarde van de pmd-zak?

5. Hoe impacteert deze uitbreiding de besprekingen over statiegeld?



ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 262 van 13 december 2022
van FREYA PERDAENS

1. Nee, het betreft enkel een uitbreiding met koffiecapsules. Hierbij kan wel opgemerkt 
worden dat het eigenlijk meer algemeen gaat over drankcapsules. Dit is hoofdzakelijk 
gekend voor koffie, maar er is ook een beperkte markt voor andere dranken als thee 
of chocolademelk. Ook deze capsules gaan mee in de blauwe zak.

2. Alle aluminium verpakkingen mogen vandaag reeds in de blauwe zak. Te kleine 
aluminium onderdelen van een verpakking, zoals aluminium dopjes gingen wel nog 
verloren in het sorteerproces. De sorteerinstallaties zullen aangepast worden om deze 
kleine aluminium voorwerpen, zoals ook de capsules, apart af te scheiden. Er is 
momenteel geen intentie om de pmd inzameling verder open te trekken naar niet-
verpakkingen. De capsules vormen hierop een uitzondering, maar daarbij kan 
opgemerkt worden dat vele mensen deze nu al als een verpakking beschouwen en in 
de blauwe zak werpen. Bovendien zullen de capsules op Europees niveau in de 
toekomst waarschijnlijk als verpakking beschouwd worden. Dit is zo opgenomen in 
het ontwerp van de verpakkingsverordening.

3. Volgens Fost Plus zouden op die manier ongeveer 3.000 ton aluminium capsules en 
1.500 ton plastic capsules worden ingezameld in de blauwe zak. Belangrijk hierbij is 
dat dit gaat over de capsules inclusief de inhoud (koffie). Het aandeel van de 
verpakking wordt geschat op 10-20%.

4. De capsules zullen ongeveer 1,5% uitmaken van de blauwe zak. Daarbij moet 
opgemerkt worden dat er vandaag ook al een aanzienlijk aantal capsules in de blauwe 
zak zitten omdat burgers dit als verpakking beschouwen. De kost voor inzameling en 
verwerking van de drankcapsules zal door de betrokken producenten rechtstreeks 
vergoed worden aan Fost Plus. Dit heeft dus geen impact op de groene punt 
bijdragen van de consument.

5. Hiertussen zien we geen verband.


